
Beste medebestuurders en partijgenoten, 
 
VVD’ers worden veelal gekenschetst als realisten en optimisten. 
Ik zou zeggen: er zijn slechtere kwalificaties denkbaar ! 
Realistisch zijn wij zeker. Idealisme is goed maar het moet niet 
leiden tot luchtfietserij.  
 
Een hot item in dit verband is het thema duurzaamheid. Het valt te 
begrijpen dat we op dit punt stappen moeten zetten maar de mate 
waarin en de wijze waarop worden sterk bepaald door de politieke 
achtergrond. 
 
Ook de VVD-statenfractie kiest hierbij voor realisme. Investeer en 
zet in op die zaken die echt zoden aan de dijk zetten. Dus geen 
wilde gedachten over CO2-reductie of het maar ongebreideld 
doorgaan met Wind op Land, maar inzetten op besparing, een 
gezonde mix van maatregelen en bovenal innovatie.  
 
Ons bedrijfsleven is daarbij een factor van belang. Daar moet 
immers de echte innovatie vandaan komen. Dit vraagt van de 
zijde van de provincie bovenal een regisserende en faciliterende 
rol. De inzet van onze fractie is en blijft er op gericht dat het 
provinciaal beleid hierop aansluit. 
 
Optimisten zijn wij ook. Er is aan het einde van de tunnel altijd 
licht. Dat die tunnel soms eerst gegraven moet worden is een 
verantwoordelijkheid waarvoor de VVD niet wegloopt. 
De afgelopen jaren zijn met de VVD voorop lastige en ingrijpende 
beslissingen genomen en keuzes gemaakt. En ja, ook wij hebben 
die allemaal gevoeld.  
Maar die beslissingen en keuzes waren allemaal gestoeld op de 
gedachte dat het daarmee alleen maar beter kon worden. 
 
En wat is er dan mooier om te zien dat de werkloosheid blijft 
dalen. In december 2016 stonden 482.000 mensen geregistreerd 
als werkloos en werkzoekend.  
17.000 minder dan in de maand daarvoor.  In 10 jaar tijd is de 
werkloosheid niet zo hard gedaald. 
 



En gelukkig doet de dalende werkloosheid zich voor in alle 
groepen, bij mannen en vrouwen, jongeren en ouderen. 
Maar ook hier realisme: we zijn er nog niet. Dus er blijft voor ons 
allen werk aan de winkel op landelijk, provinciaal en lokaal 
niveau. Onze fractie zal daarom ook dit jaar de motor achter 
Noord-Holland blijven. 
 
Geweldig nieuws is ook de recente berichtgeving dat de 
agrarische export een record breekt: er is aan onder meer 
groenten, fruit, zuivel, vlees en bloemen 85 miljard uitgevoerd in 
2016 !!  
 
De uitvoer was niet eerder zo groot en de stijging ten opzichte 
van het voorgaande jaar is de hoogste sinds 2011 aldus het 
Ministerie van EZ. Mondiaal gezien exporteert alleen de VS meer 
aan agrarische producten. De agri- en foodsector is inmiddels 
goed voor ruim een vijfde van de totale Nederlandse export. Een 
prestatie van jewelste. 
 
Daar waar Noord-Holland met de Greenports, Seed Valley, de 
bollenconcentratiegebieden en 60% landelijk/agrarisch gebied 
een rol van betekenis speelt, zal het u duidelijk zijn dat de 
statenfractie deze sector koestert. Het is niet voor niets de VVD 
geweest die in 2011 het initiatief genomen heeft om meer ruimte 
te creëren voor de land- en tuinbouwsector binnen de Provinciale 
Ruimtelijke Verordening. 
 
En als we het toch over economische groei hebben is het goed 
om te weten dat de economie in Noord-Holland het hardst 
gegroeid is in vergelijking met Nederland als geheel. 
 
De VVD-statenfractie en de beide gedeputeerden werken er hard 
aan dat deze groei zich kan doorzetten. Er wordt nog steeds 
volop geïnvesteerd in Noord-Holland in die dingen die ten goede 
komen aan de werkgelegenheid en leefbaarheid in onze prachtige 
provincie. 
 
Uit een artikel van Mathijs Bouwman in het Financieel Dagblad 
van juni 2016 blijkt dat op basis van de ranglijst der ranglijsten 
Nederland op één na het beste land ter wereld is als het gaat om 



concurrentiekracht, innovatiekracht, gezondheid en onderwijs en 
geluksgevoel. Zoals Mathijs Bouwman zijn artikel terecht afsluit: 
champagne !! 
 
Zijn al deze positieve trends nu alleen op het conto van het VVD-
beleid te schrijven. Nee, dat niet. 
Maar ik heb wel de overtuiging dat het plaatje er zonder de VVD, 
ook in Noord-Holland, anders had uitgezien. 
 
Een sterke VVD op alle bestuursniveaus is dus van groot belang. 
Maak daarom consequent duidelijk dat een stem op de VVD echt 
iets oplevert en het verschil kan maken. 
 
Hoewel we ook realistisch blijven waar het gaat om peilingen zien 
we een trend die ons gunstig gezind lijkt. 
Wat mij betreft volkomen terecht. Dit mooie land heeft immers 
recht op realisten en optimisten. 
 
Ik zou zeggen: laat ook op 15 maart a.s. daarom de champagne 
maar knallen. 
 
Erik Annaert, fractievoorzitter VVD Noord-Holland 


